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MAILS FRA BORGERE OM SORTERINGSPUNKTER OG SVAR FRA TEKNIK- OG MILJØFORVALTNINGEN 

 

Nr. 1 

 

Det glæder os meget, at der tages initiativ til at opstille sorteringspunkter til affald på Christianshavn og i 

Indre By.  

 

Vi har set eksempler på sorteringspunkter på Christianshavn, hvor vi bor, der bliver dedikeret til mad-, 

plast- og metalaffald. Er det muligt at udvide til øvrige former for affald for at reducere yderligere i antallet 

af affaldscontainere i diverse foreningsgårde?  

 

Overgaden Oven Vandet 34a/b vil meget gerne have adgang til at benytte sorteringspunkterne på 

Christianshavn - vil der være restriktioner på, hvilke adresser der kan benytte dem? 

 

Vi deler baggård med Sofiegården og Sofiekælderen, og vi har for nuværende 24 store og 15 

almindelig affaldscontainere i vores gård, som tager rigtig meget plads. Venligst se vedhæftede billeder.  

 

 

Venlig hilsen 

Bodil & Mariusz Hermansdorfer  

 

 

Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen: 

 

Kære Bodil & Mariusz Hermansdorfer  

 

Tak for jeres mail til lokaludvalget vedr. de kommende offentlige sorteringspunkter, som forvaltningen har 

fået videresendt til besvarelse. 

 

Sorteringspunkterne kan indeholde følgende fraktioner: 
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Imidlertid vil alle fraktioner ikke være at finde i hvert sorteringspunkt. Der vil typisk være 2-4 fraktioner pr. 

sorteringspunkt. Fraktionerne udvælges på baggrund af kapacitetsdata for de omkringliggende boliger. Dog 

med undtagelse af tekstilaffald og glas, som skal være jævnt fordelt over alle bydele, da de to fraktioner 

som udgangspunkt kun vil være at finde på gaden, og ikke i private gårde. 

 

Sorteringspunkterne er ulåste og offentligt tilgængelige. De er således til rådighed for alle beboere, uanset 

hvor man bor. 

 

Jeg håber dette besvarer jeres spørgsmål, ellers er i meget velkomne til at skrive igen. I kan læse mere om 

indsatsen og forvaltningens forslag til placering af sorteringspunkter i jeres bydel på 

www.kk.dk/sorteringspunkter 

 
Med venlig hilsen  

Louise Secher 

Specialkonsulent, Projektleder 

Bæredygtigt Byggeri og Genbrug 

_________________________________________ 

KØBENHAVNS KOMMUNE  

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Plan, Analyse, Ressourcer og CO2-reduktion  

 

 

Mange tak for dit svar.  

 

I forslaget til sorteringspunktet tættest på vores andelsforening og Sofiegården (Dronningensgade 20) er 

der lagt op til fraktioner med mad, plast og metal. Er det muligt at have indflydelse på, at en af fraktionerne 

kunne være til pap i stedet, da en meget stor del af affaldscontainerne i vores fælles gård er til pap, og det 

dermed potentielt kunne frigøre plads? 

 

Derudover har du kendskab til øvrige projekter/ansøgningsmuligheder med nedgravede sorteringspunkter, 

hvis det er noget, vi som forening kunne tænke os at gå videre med?  

 

Mange tak for hjælpen. 

 

Venlig hilsen 

Bodil  

 

 

Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen: 

 

Kære Bodil 

 

Tak for din mail. 

 

I første omgang kører vi en forsøgsordning med pap i sorteringspunkterne. Det betyder, at kun en lille 

håndfuld sorteringspunkter i hver bydel får pap-fraktionen. Vi vil nemlig gerne teste, om pappet bliver 

foldet ordentligt sammen, således at én flyttekasse ikke pludselig stopper en hel beholder til, og så vi vil 

http://www.kk.dk/sorteringspunkter
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gerne sikre os, at der ikke efterlades en masse pap rundt om beholderne, som ligger og flyder. Hvis det 

viser sig, at der er gode resultater med pap i sorteringspunkterne, så er det muligt at ændre på 

fraktionerne. De fleste steder kræver det blot et andet indkast og et nyt piktogram. 

 

Det er muligt at søge om udflytning af private affaldsløsninger i nedgravede beholdere. Du kan læse mere 

her: Indretning af affald i gård og affaldsrum | Københavns Kommunes hjemmeside (kk.dk)  

 

God dag. 

 
Med venlig hilsen  

Louise Secher 

Specialkonsulent, Projektleder 

Bæredygtigt Byggeri og Genbrug 

_________________________________________ 

KØBENHAVNS KOMMUNE  

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Plan, Analyse, Ressourcer og CO2-reduktion 

 

 
 

Nr. 2 

 

Goddag 

 

På vegne af E/F Saugværket, Galionsvej 23-27 vil vi ger e ede o  e  redegørelse for pla eri ge  af KK’s 
sorteringpunkt på adressen (Galionsvej 23). 

 

Vi er ikke blevet orienteret i foreningen, og vil gerne kunne informere beboerne således at vi kan tage aktiv 

stilling til forslaget 

 

Mvh 

Formand G/F Saugværket. 

 

Steen Gliese Pedersen 

 

 

 

Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen: 

 

Kære Steen Gliese Pedersen 

 

Mange tak for din mail med spørgsmål vedr. forslag til placering af sorteringspunkt på Galionsvej 23. 

 

Forvaltningen har over de seneste måneder fundet forslag til placering af sorteringspunkter på 

Christianshavn ud fra en række input fra lokaludvalg, miljøpunkt og borgere, ud fra en lang række kriterier 

godkendt af Teknik- og Miljøudvalget, samt på baggrund af en længere kvalificeringsproces. Vi er nu nået 

dertil, hvor vi er klar til at præsentere og drøfte forslagene med borgerne på Christianshavn. Alle 

forvaltningens forslag til placeringer er samlet i en bydelsplan, som er tilgængelig på indsatsens 

hjemmeside: Sorteringspunkter i Indre By og på Christianshavn | Københavns Kommunes hjemmeside 

(kk.dk) Til bydelsplanen hører også en tabel, der uddyber beholdertype, foreslået fraktion mv. 

https://www.kk.dk/borger/affald-og-miljoe/affald/indretning-af-affald-i-gaard-og-affaldsrum
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Fpolitik%2Fpolitikker-og-indsatser%2Fklima-og-miljoe%2Fsorteringspunkter-til-affald%2Fsorteringspunkter-i-indre-by-og-paa-christianshavn&data=05%7C01%7C%7C93d22fcdb9c949164b8a08da8c10c3b0%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C637976300868278888%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=ORs6vvvoFgbHWT%2BK%2FWm1xEFc6czGCWGGTTnfyjav0sE%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Fpolitik%2Fpolitikker-og-indsatser%2Fklima-og-miljoe%2Fsorteringspunkter-til-affald%2Fsorteringspunkter-i-indre-by-og-paa-christianshavn&data=05%7C01%7C%7C93d22fcdb9c949164b8a08da8c10c3b0%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C637976300868278888%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=ORs6vvvoFgbHWT%2BK%2FWm1xEFc6czGCWGGTTnfyjav0sE%3D&reserved=0
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Som Christian korrekt oplyser, er der borgermøde i aften, hvor forvaltningen præsenterer indsatsen, og det 

er muligt at stille spørgsmål og drøfte de enkelte placeringer. Jeg vil anbefale dig at deltage, hvis du har 

mulighed. Der er ingen tilmelding. Såfremt man ikke har mulighed for at deltage, er det muligt at 

fremsende bemærkninger til Christianshavns Lokaludvalg frem til den 4. september på mail: 

christianshavnslokaludvalg@okf.kk.dk Efter fristen, vil forvaltningen besvare alle fremsendte 

bemærkninger. 

 

På baggrund af borgermødet i aften samt evt. indkomne bemærkninger reviderer forvaltningen sin 

bydelsplan. Derpå forelægges den politikerne i Teknik- og Miljøudvalget. Efter godkendelse fra politisk side, 

opstarter en længere projekteringsfase og myndighedsbehandling. Som en del af sidstnævnte udsendes 

partshøringer og naboorienteringer til berørte borgere.  

 

Til slut vil jeg nævne, at vi også deltager med en stand på søndagens Christianshavnerdag i Sankt Annæ 

Gade. Her vil det ligeledes være muligt at stille spørgsmål. 

 
Med venlig hilsen  

Louise Secher 

Specialkonsulent, Projektleder 

Bæredygtigt Byggeri og Genbrug 
_________________________________________ 

KØBENHAVNS KOMMUNE  
Teknik- og Miljøforvaltningen 

 

 

På vegne af beboerne Galionsvej 23 - 27, E/F Saugværket, gør vi indsigelse mod placering af sorteringspunkt 

v/Galionsvej 23.  

 

Udover den uhensigtsmæssige placering tæt på privat beboelse vil sorteringspunket også tilføre øget trafik 

og støj. 

 

Området omkring Galionsvej er forvejen plaget af støj fra øget trafik mængde, busstoppested, trafik til 

Operaen, trafik til/fra børnehave samt trafik ifm. affaldsrenovation omkring Masteskurene. 

 

Der foreslås en mere hensigtsmæssig placering v/Philips de Langes Alle, som råder over en større grusplads 

eller på pladsen ved / omkring Netto, som også tilbyder et større område.  

 

Men venlig hilsen 

Pva. E/F Saugværket Galionsvej 23 - 27 

 

Formand 

Steen Gliese Pedersen 

 

 

 

Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen: 

 

Kære Steen Gliese Pedersen 

 

Tak for jeres mail. 

 

mailto:christianshavnslokaludvalg@okf.kk.dk
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Efter gode drøftelser på borgermødet i HAL C den 1/9, har vi endnu engang set på placeringen af et 

sorteringspunkt på Galionsvej. Vi undersøger lige nu mulighederne for at rykke sorteringspunktet ned til 

Netto, hvor der er et stort flow af mennesker, og der i forvejen står glaskuber. Imidlertid er området privat 

areal, og da det ikke er sikkert at grundejer vil gå med til at placere et sorteringspunkt der, kan det blive 

nødvendigt at se på en helt tredje placering i området. Vi har ligeledes set på Philip de Langes Allé, men vi 

vurderer, at det er den forkerte retning ift. beboelse og dagligt flow af beboere, hvorfor det ikke er en 

optimal placering af et sorteringspunkt til husholdningsaffald. 

 

Mange tak for jeres input og jeres hjælp til at kvalificere indsats om sorteringspunkter. 

 
Med venlig hilsen  

Louise Secher 

Specialkonsulent, Projektleder 

Bæredygtigt Byggeri og Genbrug 

_________________________________________ 

KØBENHAVNS KOMMUNE  

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Plan, Analyse, Ressourcer og CO2-reduktion  

 

Tak for svar.  

 

Flere af vores beboere bemærker iøvrigt, at det virker en smule mærkeligt, at vores forening tilfældigt skal 

opdage, at der afholdes borgermøde om et sorteringspunkt placeret på vores private matrikel, uden at vi 

har haft en forudgående drøftelse med kommunen om dette.  (Ejendomsretten er vel stadig ukræ kelig… 
?!)   

 

Ser frem til at høre 

 

Men venlig hilsen 

 

Pbv. E/F Saugværket Galionsvej 23 - 27 

 

Formand 

Steen Gliese Pedersen 

 

 

 

Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen: 

 

Kære Steen Gliese Pedersen og E/F Saugværket Galionsvej 23 - 27 

 

Når vi starter med at screene for placeringer i en bydel, finder vi måske 150-200 placeringer til 

sorteringspunkter. Efterhånden som vi får placeringerne kvalificeret af relevante kollegaer, driftsansvarlige, 

borgere, rådgivere, lokaludvalg, politiet mfl., svinder de 200 forslag gerne ind til ca. 50. Forhold som 

ledninger i jord og luft, pladsforhold i relation til store renovationsbiler, afstand til matrikelskel, 

brandhensyn, flytning af byinventar og parkeringspladser, hensyn til fredede bygninger, tilgængelighed, 

trafikale forhold mv. skal alt sammen undersøges grundigt, før vi går ud i offentligheden og præsenterer 

noget. Vi vil gerne undgå at forstyrre folk unødigt, og derfor opstarter vi ikke dialog med grundejere, når en 

placering blot er et forslag, som mangler at blive fyldestgørende kvalificeret. Den kvalificering vi får fra 
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borgere som dig og din forening, er ligeså meget en del af vores arbejdsproces, som når vi beder 

renovatørerne om at sikre, at placeringerne kan tømmes. 

 

Indsatsen om sorteringspunkter på Christianshavn har netop været i kommenteringsfasen. Det vil sige, at 

forvaltningen har lavet et større forarbejde og screenet for mulige placeringer af sorteringspunkter. 

Screeningen er bl.a. foretaget på baggrund af input fra lokaludvalg, miljøpunkt og borgere på 

Christianshavn. Disse forslag har vi, som du ved, lagt frem til kommentering. Vi er netop nu ved at 

kvalificere placeringerne yderligere på baggrund af kommenteringsfasen. Derpå får politikerne 

forvaltningens samlede forslag til godkendelse, hvorefter detailprojektering af placeringerne opstarter. Her 

ser vores rådgiver blandt andet på, om der er noget vi har overset i screeningsfasen, eksempelvis ledninger 

i jorden eller diverse afstandskrav. Efterfølgende sendes placeringerne afsted til myndighedsgodkendelse. I 

denne fase skal politiet bl.a. høres. Når politikere, rådgivere og politi har sagt god for en placering, så 

opstarter vejmyndigheden partshøringer og naboorienteringer, og Københavns Ejendomme går samtidig i 

dialog med alle grundejere af private fællesveje eller private arealer. Her er det muligt at komme med 

indsigelser. I denne fase ville i således have hørt på mere officiel vis fra kommunen, såfremt vi fortsat ville 

foreslå et sorteringspunkt foran jeres ejendom. 

 

Jeg beklager denne lidt lange smøre, men jeg håber den giver dig blik for, at vi dels er meget omhyggelige i 

vores kvalificering af placeringer, samt at det kan være spild af tid og årsag til unødig forvirring at tage 

officiel kontakt til alle berørte grundejere/borgere førend vi er sikre på, at en placering kan lade sig gøre 

rent teknisk og lovmæssigt. 

 

Jeg håber dette besvarer dine bemærkninger, ellers er du/I selvfølgelig velkommen til at kontakte os igen. 

 

Med ønsket om en god dag. 

 
Med venlig hilsen  

Louise Secher 

Specialkonsulent, Projektleder 

Bæredygtigt Byggeri og Genbrug 

_________________________________________ 

KØBENHAVNS KOMMUNE  

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Plan, Analyse, Ressourcer og CO2-reduktion  

 

 

Tak for et langt og fyldestgørende svar, det er helt forståligt og en stor proces. 

 

Forsat god dag ! 

 

Med venlig hilsen 

Steen Gliese Pedersen  

 

 
 

Nr. 3 

 

Tak for infomøde i Hal C vedr punkt 14-029 Galionsvej 23. 

 

Vi mener at dette Sort.sted ligger på privat grund.  



7 

 

 

Venligst undersøg.  

 

Mvh 

 

Kirsten Henriksen 

 

 

 

Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen: 

 

Mange tak for din mail. 

 

Jeg beklager, at dette svar har været længe undervejs, og måske har du allerede fået en tilbagemelding ad 

omveje. Forvaltningens forslag om et sorteringspunkt ved Galionsvej 23 er nemlig blevet revideret efter 

borgermødet. Vi ser nu på andre mulige placeringer i området. Jeg tillader mig at vedhæfte det svar, som vi 

fremsendte jeres ejerforening efterfølgende. 

 

Tak fordi du deltog i borgermødet og var med til at kvalificere indsats om sorteringspunkter. Det sætter vi 

stor pris på.  

 

Du er velkommen til at skrive igen, såfremt du har yderligere spørgsmål. 

 

Med venlig hilsen 

Camilla Poulsen 

Team Sorteringspunkter 

Bæredygtigt Byggeri og Genbrug 

_________________________________________ 

KØBENHAVNS KOMMUNE  

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Plan, Analyse, Ressourcer og CO2-reduktion  

 

 

 

 


